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Olimpiai hagyományőrző egyesületünk meg-
hívására Szombathelyre látogatott Szilágyi 
Áron háromszoros olimpiai bajnok kardvívó. A 
világklasszis sportoló látogatásának apropóját 
az adta, hogy ő vehette át az egyetlen szombat-
helyi születésű olimpiai bajnokról elnevezett 
Rajczy Imre-díjat.

A díjat 2016-ban, fennállásunk 20. évforduló-
ján alapítottuk, hogy méltó emléket állítsunk 
Rajczy (Rasztovich) Imre olimpiai bajnok ví-
vónak. A magyar sport jó híre érdekében kifej-
tett több éves tevékenysége elismeréseként, tisz-
telete jeléül – Rajczy Imre Argentínában élő lá-
nya javaslatára – a 2023. évi Rajczy Imre-díjat 
egyesületünk elnöksége Szilágyi Áron olimpi-
ai, világ- és Európa-bajnok bajnok kardvívónak 
adományozta. Az elismerés átadására a párizsi 
olimpiai felkészülés és Szilágyi Áron szeptem-
beri műtétje miatt csak most kerülhetett sor. A 
díjat Juan Americo Honfi , azaz Honfi  János, a 
díj névadójának unokája és Gál László, egyesü-
letünk elnöke adták át a kiváló sportembernek.

A díjátadást követően a zsúfolásig megtelt 
Olimpia termünkben Gál László beszélgetett 
Szilágyi Áronnal sportpályafutásáról és sporton 
túli életéről. Aggódó tekintetek fi gyelték kissé 
még bicegő járását, de mindenkit megnyug-
tatott, hogy terv szerint halad rehabilitációja, 
márciusra prognosztizálja visszatérését a pástra. 
A kezdetekről elmondta, hogy atlétának indult, 
de unalmasnak találta a köröket róni. Kilenc-
éves korában kezdett el vívni a Vasasban, ahol 
első mestere, Gerevich György hatására már 
hamar olimpiai győzelmekről álmodott. Büsz-
ke három gyermek országos  bajnokságára is.
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Bár 12-13 éves korában néhány 
hétig abba akarta hagyni a ví-
vást, de edzője és családja meg-
győzte, hogy folytassa, hiszen a 
kardvíváshoz zseniális adottságai 
vannak. 17 évesen már világ-
bajnoknak mondhatta magát, 
a sikerek azóta sem kerülik el, 
nem véletlen, hogy ő az egyetlen 
háromszoros egyéni olimpia 
bajnok kardvívó. A beszélgetés 
során szóba kerültek az olim-
piai diadalok, edzőváltások, a 
háttér stáb szerepe, a sportpszi-
chológia jelentősége, társadalmi 
szerepvállalása, de a Ferenc pápával történt 
találkozás is. Versenyzőként mindent megkapott 

a vívástól, amit lehet, mindenek előtt barátokat 
és a feleségét. Ma már ő a fi atalok példaképe, 
ami nagy felelősséggel jár. Természetesen be-
szélt a sokkolóan kezdő-
dő párizsi olimpiáról is, 
melynek vége egy fan-
tasztikus talpra állás lett 
olimpiai csapatezüsttel. 
A jelenlévők megtudhat-
ták, hogy jelenleg gene-
rációváltás zajlik a kard-
csapatban, ami még nem 
zárja ki a Los Angeles-i 
olimpiai részvételét, de 

erről még korai beszélni. Viszont 
edzőként nem tudja magát elkép-
zelni, sportvezetőként inkább. A 
beszélgetés során kiderült, hogy 
Szilágyi Áront szerte a világon 
miért tisztelik, miért ő a fi atalok 
példaképe. A friss Rajczy Imre-
díjas sportember egy csodála-
tos estet szerzett közönségének, 
melynek jutalma egy szűnni nem 
akaró taps volt.
Az ünnepélyes díjátadást meg-
előzően London, Rió és Tokió 
olimpiai bajnoka látogatást tett 
a Szombathelyi Vívóakadémián, 

ahol nem csak az egyesület vezetőivel és edző-
ivel találkozott, hanem a vívópalánták népes 

hada is várta. A rögtönzött élménybeszámo-
lón az ifjú vívók számos kérdést feltehettek 
illusztris vendégüknek, példaképüknek, aki 
türelmesen válaszolt, majd mosolyogva de-
dikálta a fotókat és emléktárgyakat. Közös 
képek készítésére is volt lehetőség, ezzel is 
életre szóló élményt szerezve a jövő vívó re-
ménységeinek. Szilágyi Áron elismeréssel 
szólt a vívóakadémia minden igényt kielégí-
tő sportlétesítményéről is.
A programból nem maradhatott ki Rajczy 
(Rasztovich) Imre szülőházán elhelyezett 
emléktáblájának megkoszorúzása sem. Itt a 
család nevében Honfi  János, valamint Hor-
váth Vilmos, egyesületünk alapító elnöke 

emlékezett a berlini olimpián aranyérmes vívó-
ra. Szilágyi Áron is fejet hajtott, majd megko-
szorúzta Rajczy Imre emléktábláját.
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Párizsban jártunk...
Találkozás a Dobó SE olimpikonjaival

A Dobó SE munkacsarnokában a szombathe-
lyi egyesület négy kalapácsvető olimpikonja, 
Gyurátz Réka, a későbbi ezüstérmes Halász 
Bence, Rába Dániel és Varga Donát, vala-
mint a csoport két edzője, Németh Zsolt és 
Németh László voltak novemberi vendégeink. 
Gál László, egyesületünk elnöke köszöntőjé-
ben kiemelte, hogy – a részvételt tekintve – a 
párizsinál csak a 2000. évi sydneyi olimpia 
volt sikeresebb, ahol hat Dobó SE-s versenyző 
és Németh Pál mesteredző vett részt. (De ide 
sorolhatjuk Haklits Andrást is, aki horvát szí-
nekben állt dobókörbe.)

A rendezvény moderátorai, dr. Holler Péter 
és felesége, Mecséri Annamária érdekes, lé-
nyegre törő kérdései nyomán a párizsi olimpia 
számtalan emlékét, történetét osztották meg 
vendégeink a népes hallgatósággal. Halász 
Bence elhozta olimpiai ezüstérmét is, elmesél-
te miként élte meg a verseny döntő pillanatait, 

melynek eredményeként megszületett (eddigi) 
pályafutása legnagyobb sikere. Németh Zsolt 
és versenyző felesége, Gyurátz Réka igazi 
olimpiai sztorival szolgált, hiszen kalandre-
génybe illó módon jutottak be Ligeti Dániel 
birkózóversenyére. Rába Dániel és Varga Do-
nát a kvalifi káció nehézségeit elevenítette fel, 
mely szintén nem volt izgalom mentes. Első 
olimpiájukról szép emlékeket őriznek. Németh 
László, az edzőpáros idősebb tagjai szakmailag 
is értékelte a versenyeket, de kitért az olimpia 
különleges hangulatára is.
Az élvezetes, kötetlen beszélgetés végén Gál 
László emlékplaketteket adott át párizsi ka-
lapácsvető olimpikonjainknak és edzőiknek, 
majd a lelkes közönség dedikáltathatta a spor-
tolókkal a szép kivitelű, alkalmi emléklapokat.



Remek hangulatú sporttörténeti konferencia Kőszegen
A Kárpát-medencei Sport Hagyományőrző 
Egyesület, a Kőszegi Polgári Kaszinó és olim-
piai egyesületünk közös rendezvényén izgal-
mas előadásokat hallhatott a közönség. A 63. 
Nemzetközi Sporttörténeti Konferenciát a 
rendezvény fővédnöke, Vámos Zoltán főispán 
nyitotta meg, aki tartalmas beszédében kitért a 
sport fontosságára és annak közösségformáló 
hatásárára. A házigazdák nevében Básthy Béla, 
Kőszeg polgármestere üdvözölte a megjelente-
ket. Kiemelte, hogy a kőszegiek büszkék sport-
múltjukra, számos olimpikont adtak az egyete-
mes magyar sportnak.

Mecsériné Doktor Rozália moderálása mel-
lett a Kárpát-medencei Sport Hagyományőrző 
Egyesület elnöke, Horváth Vilmos nyitotta 
az előadások sorát. Született Kőszegen című 
prezentációjában négy kőszegi születésű olim-
pikonról mesélt. Előadása végén, igazi csatta-
nóként egy ötödik, ez idáig teljesen ismeretlen 
kőszegi születésű olimpikonról is szót ejtett. 
Dvorák László, Lóránt Gyula, Pados Gusz-
táv és Göncz Lajos mellett a hiteles nemzet-
közi szakirodalomban több helyen felbukkan 
az 1912-es stockholmi olimpiára benevezett 
Pallér Gyula neve is. Bár a hazai források 
hallgatnak róla, Horváth Vilmos szerint ne-
héz elképzelni, hogy a kor egyik legjobb te-
niszezőjét ne nevezték volna az olimpiára.

A témában további kutatásokat ígért az előadó. 
Dr. Hollerné Mecséri Annamária történész, 
olimpiakutató Olimpikonok a vendéglátóipar-
ban című előadásában érdekes témával állt 
a közönség elé. Sok ismert és kevésbé ismert 
ötkarikás sportoló vendéglátóipari tevékenysé-
géről mesélt szórakoztatóan. Weisz Richárdtól 
kezdve Wichmann Tamáson át sokan találták 
meg sportolói pályafutásuk utáni boldogulásu-
kat ezen a területen. Csíki András ny. Hargita 
megyei sportigazgató az erdélyi kerékpársport 
kezdeteiről, valamint a nagy és jelentős sport-
rendezvénnyé kinőtt Székely körversenyről 

adott átfogó képet.. Gál László, a Halmay 
Egyesület elnöke a kőszegi kötődésű olimpiko-
nokat mutatta be. Többek közt Horváth Attila 
diszkoszvető, Rehus Uzor György súlyemelő, 
Bechtold Jakab sportlövő és Hámori Luca 
ökölvívó pályafutását ismertette. A konferencia 
méltó lezárásaként Csiki István, a Kőszegi Pol-
gári Kaszinó elnöke pódiumbeszélgetés kereté-
ben folytatott jó hangulatú eszmecserét Farkas 
Ágnes olimpiai ezüstérmes kézilabdázóval, 
Edőcsény Nóra triatlonos és Dvorák László 
háromszoros birkózó olimpikonnal. A beszél-
getés a humort sem nélkülözte. Jó volt hallani 
őket, ahogyan a sportról, az olimpiáról véleked-
nek. Nem csak ötkarikás múltjuk, hanem a vá-
ros iránti szeretetük is összeköti őket.

A Halmay Zoltán Olimpiai Hagyományörző Egyesület belső tájékozatója.
Megjelenik havonta egyszer, 150 példányban.
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